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     § 1 

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

 

1. Upprop och närvaroregistrering verkställdes. 

2. Maria Antonsson (MP) och Therese Carlborg (M) fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 5 februari 2016. 

4. Anmäldes att protokollet från den 4 januari 2016 justerades 

den 4 januari 2016. 

5. Dagordningen godkändes. 
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     § 2  

Gärdet för barn 

Beslut 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Ärendet skickas till idrottsnämnden för kännedom. 
 
Ärendet 

Förslagsställaren beskriver att efterfrågan på aktiviteter för barn 

på Gärdet stiger i takt med att nya bostäder vid Sandhamsgatan 

byggs. 

 

Förvaltningen föreslår att övriga idéer som förs fram i 

medborgarförslaget som skridskobana, vinteröppen bastu på 

Kampementbadet med mera, skickas till idrottsnämnden för 

kännedom och vidare handläggning. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 december 2015. 

Dnr 2015-564-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 3  

Lekplats i kvarteret Krubban 

Beslut 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att verka för 

att en utredning om mer grönska och plats för lek inom 

kvarteret Krubban tas fram. 

 
Ärendet 

Ett medborgarförslag om en lekplats i kvarteret Krubban inkom 

till Östermalms stadsdelsnämnd i december 2015. 

Förslagsställaren beskriver att det saknas lekplatser och 

grönområden i stadsdelsområdet kring kvarteret Krubban och 

föreslår att staden låter bygga en högkvalitativ lekplats där. 

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger förvaltningen i 

uppdrag verka för att en utredning om lekplats och grönska 

inom kvarteret Krubban tas fram inom uppdraget för projekt 

Levande Stockholm som trafikkontoret ansvarar för.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 december 2015. 

Dnr 2015-765-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 4  

Röjning av ekbacken mellan Docentbacken och 
Åminnevägens fritidshem 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förslagsställaren beskriver att sly behöver röjas kring ekarna i 

backen mellan Docentbacken och Åminnevägens fritidshem. 

Enligt förslagsställaren är det nödvändigt med dessa åtgärder för 

att träden ska må bra och behålla sin luftiga karaktär. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 december 2015. 

Dnr 2015-775-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer (S) anmälde jäv i ärendet 

och lämnade möteslokalen under nämndens handläggning och 

beslut i ärendet. 

 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 5  

Besiktning och bedömning av träden längs  
Hjorthagens natur- och kulturstig 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Förslagsställaren beskriver att det behövs en besiktning och 

bedömning av trädens kondition längs natur- och kulturstigen i 

Hjorthagsparken. I november 2015 föll ett träd där i lugnt väder 

utan förvarning, och en person var nära att bli skadad.    

 

Förvaltningen delar förslagsställarens uppfattning om att det är 

särskilt viktigt att säkerställa trädens kondition där många 

människor vistas. Därför kommer förvaltningen att göra 

uppföljning av arbetena för att se om det finns riskträd kvar 

utmed gångstråken i parken.    

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 december 2015. 

Dnr 2015-766-1.2.4 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 6  

Verksamhetsberättelse för Östermalms 
stadsdelsnämnd 2015 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelse och 

bokslut 2015 och överlämnar den till kommunfullmäktige. 

2. Stadsdelsnämnden godkänner att resultatenheternas 

nettoresultat inom förskolan, parklek och äldreomsorg 

avsätts i resultatfond under eget kapital i balansräkningen. 

3. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsen om 

ombudgetering av investeringsmedel om 2,9 mkr. 

4. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Enligt kommunfullmäktiges regler ska nämnden redovisa det 

ekonomiska och verksamhetsmässiga utfallet, samt avvikelser 

från verksamhetsplanen, för det gångna året i en 

verksamhetsberättelse med bokslut. I verksamhetsberättelsen 

görs uppföljning av hur väl nämnden har bidragit till att uppfylla 

kommunfullmäktiges mål och analys av utfallet, samt andra 

områden där nämnden särskilt ska redovisa resultatet av den 

verksamhet som har bedrivits under året. Kostnader och intäkter 

i bokslutet ska jämföras med bokslut föregående år, samt 

analyseras och kommenteras för alla verksamhetsområden. 
 

Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 januari 2016. 

      Dnr 2015-733-1.2.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordförande Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios anmälde 

ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Ett år har gått av den innevarande mandatperioden och vi i den 

rödgröna majoriteten arbetar för ett Östermalm som är 

ekologiskt, socialt och ekonomiskt hållbart. Därför är det 

glädjande att se att det på så många områden varit en positiv 

utveckling i stadsdelen på dessa områden under verksamhetsåret 

2015.  
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Ur verksamhetsberättelsen vill vi särskilt lyfta fram följande;  

 

· Sommarjobben har ökat från 60 till 185. 

 

· Försörjningsstödet minskar i stadsdelen. 

 

· Arbetet med ensamkommande flyktingbarn. 

  

· Förskolornas positiva resultat i brukarundersökningen. 

 

· Möjligheten att gå från deltid till heltid – 

                   samtliga medarbetare inom äldreomsorgen erbjudits 

                   heltid. 

 

· Stor ökning av antalet odlingslådor i flera stadsdelar. 

 

       .     Det systematiska arbetet med att få våra förskolor  

                   kemikaliesmarta och den stora ökningen av ekologiska 

                   livsmedel i förskolan. 

 

· Att stadsdelen utvecklat och förbättrat arbetet med  

       ungas delaktighet och inflytande med ett ungdoms- 

       råd/motsvarande uppbyggnad. 

 

.      Ökad medborgardialog och ökat medborgarinflytande. 

 

Vi har, i den rödgröna majoriteten, höga ambitioner och ser 

under det kommande året fram emot ytterligare steg i riktningen 

mot ett ekologiskt, socialt och ekonomiskt hållbart Östermalm. 

Det som dock oroar är att sjukfrånvaron bland de anställda i 

stadsdelen fortsätter att öka. Vi känner oss dock trygga med att 

förvaltningen går till botten med orsakerna och aktivt arbetar 

med planering och åtgärder vad gäller både rehabiliterande och 

motiverande insatser för att minska sjukfrånvaron.   

 
Särskilt uttalande 

Som röstförklaring till ärendet lämnade vice ordförande Therese 

Carlborg m.fl. (M) och ledamoten Mimmi Deljerud Engholm 

(L) ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Östermalm kan mer. Stockholm ska vara en stad med 

livschanser för alla. 

 

Vår politik för fler jobb med låg skatt, trygg välfärd och en 

fungerande vardag har prövats i flera val och har vunnit 

stockholmarnas förtroende. Samtidigt har vi inom Alliansen 
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tagit vara på vårt första år i opposition genom att utveckla vår 

politik i de delar där den inte svarade upp mot stockholmarnas 

förväntningar.  

 

Alliansens vision för Stockholm är en öppen, hållbar, trygg, 

tillåtande och framtidsinriktad stad där människor arbetar, där 

det finns en mångfald av människor, många företag och 

företagare och en stad dit tusentals studenter söker sig till 

regionens universitet och högskolor. Stockholm är en stad där 

människor vill bo och trivas, där människor vill skaffa barn och 

där människor vill bli gamla. Det ska finnas bra förskolor och 

skolor i hela staden med fokus på kunskap. Stockholm ska vara 

en stad för alla där tillgängligheten ständigt utvecklas. I 

Stockholm ska alla känna sig trygga. Vår utgångspunkt är den 

enskilda stockholmaren. 

 

En växande storstad som Stockholm står inför utmaningar på 

åtskilliga områden, från infrastruktur till företagsklimat och 

välfärd. Tre områden har dock en särställning: 

bostadsbyggandet, förskola/skolan och integrationen. Om 

Östermalm som stadsdel står utan verksamma svar på dessa 

områden är det ödesdigert för Stockholms utveckling.  

 

Efter ett år vid makten har den rödgrönrosa majoriteten höjt 

skatten två gånger, med sammanlagt över 1,3 miljarder kronor. 

Trots det har få egna politiska förslag lagts fram. 

Verksamhetsåret har i stort präglats av de politiska satsningar 

som kom till stånd under Alliansens styre i stadsdelen. 

 

Stockholm är en fantastisk stad med enastående möjligheter att 

skapa goda livschanser för alla stockholmare och att ta plats 

som internationell och konkurrenskraftig storstad. Men det 

första året med den rödgrönrosa majoriteten är dessvärre ett 

förlorat år. Stockholm behöver en politik för jobben som gör att 

vi har resurser till vår gemensamma välfärd. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Malin Björk (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort 

i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas särskilda uttalande. 
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     § 7  

Partiell revidering av delegationsordningen för 
Östermalms stadsdelsnämnd 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner de förändringar som vidtagits 

i delegationsordningen. 

2. Beslutet gäller från beslutsdatum den 4 februari 2016. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden fastställde den nu gällande 

delegationsordningen den 19 februari 2015. En partiell 

revidering behöver dock göras efter ett krav från stadens 

revisorer att hela stadsdelsnämnden ska ta del av lex Sarah 

rapporter och anmälningar enligt 14 kapitlet § 2 och 3 

socialtjänstlagen (SoL) och enligt § 24 a och b lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS).  Som nu är fallet 

tar endast nämndens sociala delegations ledamöter del av 

rapporter och anmälningar enligt lex Sarah.  

 

Från och med 1 januari 2016 har avdelningen barn och ungdom 

ändrat namn till avdelning förskola och parklek. 

Fältverksamheten inom avdelningen barn och ungdom har 

övergått till socialtjänstavdelningen och den nya enheten heter 

preventionsenheten. 

 
      Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 4 januari 2016. 

Dnr 2016-1-1.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

4 februari 2016 
Blad 12 

 

  

     § 8  

Yttrande till förvaltningsrätten  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner yttrandet till 

förvaltningsrätten. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
Ärendet 

Förvaltningsrätten i Stockholm har förelagt Östermalms 

stadsdelsnämnd att yttra sig angående en laglighetsprövning 

enligt 10 kap. kommunallagen. Överklagan rör nämndens beslut 

2015-12-15, § 4, att godkänna verksamhetsplan och budget för 

2016. Klaganden har påtalat en mängd brister i nämndens 

verksamheter med hänvisning till olika lagrum. Förvaltningen 

kan inte se att klaganden anfört någon omständighet som 

innebär att det överklagade beslutet skall anses olagligt. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2016. 

Dnr 2015-819-1.4.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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      § 9  

Ungdomsrådet i Östermalm 

Beslut 

Skrivelsen anses besvarad. 

 
Ärendet 

Therese Carlborg m.fl. (M), Mimmi Deljerud Engholm (FP) och 

ersättaryttrande från Malin Björk (C) och George Saari (KD) tar 

i bifogad skrivelse upp frågor om ungdomsråd på Östermalm. I 

tjänsteutlåtandet redovisas hur arbetet med att stärka formerna 

för ungdomars inflytande bedrivits under 2015 och planeras 

fortsätta 2016. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 januari 2016. 

Dnr 2015-746-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordförande Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Vi i den rödgröna majoriteten är stolta över förvaltningens 

arbete som nu har möjliggjort inrättandet av ett ungdomsråd.  

    

Det centrala för oss är att unga i stadsdelen får större 

möjligheter till delaktighet och inflytande i stadsdelen och dess 

verksamheter. Viktigt är också att de unga ska få möjlighet att 

föra fram vad det är de vill påverka själva. Vi ser fram emot ett 

aktivt ungdomsråd som kan bidra med perspektiv som nämnden 

tidigare saknat.  

  

Det tar givetvis tid att igångsätta en helt ny verksamhet som 

kräver mycket samarbete med grundskolor 

/gymnasieskolor/fritidsverksamheter. Vi menar att förvaltningen 

har lyckats mycket bra med metoden att låta ett ungdomsråd 

formas utifrån ungdomarnas eget intresse och lust. Vi ser fram 

emot att få samarbeta med ungdomsrådet! 
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Särskilt uttalande 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (L) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt följande. 

 

De slutsatser som kan dras av stadsdelsförvaltningens svar på 

vår skrivelse är att ingen riktigt vet hur det tilltänkta 

ungdomsrådet kommer vara organiserat. Vi kan dock konstatera 

att ungdomsrådets sammansättning till viss del kommer att 

bestämmas av förvaltningen då man i svaret skriver att 

ungdomarna själva ska få välja organisationsform, men att 

representanter från varje skola i möjligaste mån ska erbjudas 

plats i ungdomsrådets styrelse. Vi inom Alliansen har tidigare 

framfört att det finns en risk med att stadsdelsförvaltningen 

ovanifrån försöker inrätta ett ungdomsråd. För en hållbar 

demokratiutveckling måste samhällsengagemang växa fram 

godvilligt.  

 

Stadsdelsnämnden fattade i juni 2015 beslut om att inrätta ett 

ungdomsråd, hittills har något sådant inte formaliserats. 

Däremot har förvaltningen arrangerat lektioner, något som 

rimligen bör rymmas under skolans demokratiska uppdrag, inte 

under ungdomsrådets verksamhet.  

 

Det finns idag många organisationer som samlar många 

ungdomar på Östermalm. Politiska ungdomsförbund, elevråd, 

elevkårer, idrottsorganisationer och Svenska kyrkan är några 

exempel.  Vi ställer oss frågande till att endast Östra Reals 

elevkår har kontaktats av förvaltningen bland Östermalms 

gymnasieskolor. Varför har inte de andra gymnasieskolorna på 

Östermalm informerats om ungdomsrådet av förvaltningen? 

Dessutom ställer vi oss tveksamma till att stadsdelsnämnden ska 

konkurrera med Östermalms ideella föreningars verksamheter 

genom att själv bilda en förening.  

 

Förhoppningsvis kan vår fråga om hur ungdomsrådet kommer 

vara organiserat besvaras efter det uppstartsmöte som hölls den 

20 januari. Vi efterlyser information om hur uppstartsmötet 

fortlöpte och vilka beslut som fattades gällande ungdomsrådets 

sammansättning. 

  

Slutligen vill vi understryka vikten av tydliga, mätbara mål och 

noggrann uppföljning och utvärdering av ungdomsrådets 

verksamhet. Samt understryka att engagemang byggs 

underifrån, inte genom att inrätta remissinstanser.  
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Malin Björk (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort 

i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas särskilda uttalande. 
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     § 10  

Demokrati- och utvecklingsmedel 

Beslut 

Skrivelsen anses besvarad. 

 
Ärendet 

Therese Carlborg m.fl. (M), Mimmi Deljerud Engholm (FP) och 

ersättaryttrande från Malin Björk (C) och George Saari (KD) tar 

i bifogad skrivelse upp frågan om hur demokrati- och 

utvecklingsmedel till Östermalms stadsdelsnämnd har använts 

och utvärderats.  
 

I tjänsteutlåtandet beskrivs hur medlen har nyttjats och hur 

arbetet går vidare. 
 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11januari 2016. 

Dnr 2015-747-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 11  

Redovisning av verksamhet med personligt ombud år 
2015 inklusive ansökan om statsbidrag 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen till 

Länsstyrelsen i Stockholms län gällande verksamhet 

personliga ombud för 2015 samt ansökan om statsbidrag för 

2016 om 907 200 kronor. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Kommuner som erhåller bidrag för verksamhet personliga 

ombud åläggs varje år att till Länsstyrelsen redovisa hur 

verksamheten har bedrivits. Redovisningen gäller för 

verksamheten personligt ombud år 2015 samt ansökan om 

statsbidrag om 907 200 kronor som avser tre personliga ombud 

för 2016. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2016. 

Dnr 2015-724-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 12  

Kvalitets- och avtalsuppföljning av Linnégårdens 
vård-och omsorgsboende 2015 

Beslut 

Kvalitets- och avtalsuppföljning av Linnégårdens vård- och 

omsorgsboende för år 2015 godkänns. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av 

Linnégårdens vård- och omsorgsboende i enlighet med stadens 

uppföljningsmall samt bland annat utgått från entreprenörens 

åtaganden och avtal. Uppföljningen omfattar områden såsom 

personal, ledningssystem, social omsorg och hälso- och 

sjukvård. Underlag har inhämtats även från förvaltningens 

individuppföljning under hösten 2015 samt från Socialstyrelsens 

brukarundersökning för 2015. Boendet drivs på entreprenad av 

Ersta diakonisällskap sedan 1 december 2013. Förvaltningens 

samlade bedömning är att entreprenören uppfyller avtal och 

åtaganden och har förutsättningar att ge de boende god och 

säker vård och omsorg. Entreprenören visar engagemang att 

utveckla verksamheten. De förbättringsområden som har 

identifierats följs upp i samverkansmöten samt i den årliga 

uppföljningen under 2016.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2016. 

Dnr 2015-292-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 13  

Uppföljning av Dianagårdens vård- och 
omsorgsboende  2015 

Beslut 

Uppföljning av Dianagårdens vård- och omsorgsboende för år 

2015 godkänns. 
 
Ärendet 

Förvaltningen följer årligen upp alla äldreomsorgens 

verksamheter inom nämndens område samt de med ramavtal 

som nämnden har uppföljningsansvar för. Förvaltningen har 

genomfört uppföljning av Dianagårdens vård- och 

omsorgsboende, ett särskilt boende för äldre personer i behov av 

vård och omsorg dygnet runt. Dianagården ligger i Hjorthagen 

och drivs i egen regi. Den samlade bedömning är att de äldre 

som bor på Dianagården erbjuds en god vård och omsorg. 

Utvecklingsområden som har konstaterats rör bland annat att 

resultat från egenkontroller och fler verksamhetsspecifika risker 

bör dokumenteras.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2016. 

Dnr 2015-801-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 14  

Kvalitets- och avtalsuppföljning av Kattrumpstullens 
vård- och omsorgsboende 2015 

Beslut 

Kvalitets- och avtalsuppföljning av Kattrumpstullens vård- och 

omsorgsboende får år 2015 godkänns. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av 

Kattrumpstullens vård- och omsorgsboende. Boendet drivs på 

entreprenad av KOSMO AB. Uppföljningen har genomförts i 

enlighet med stadens uppföljningsmall samt utgått från 

entreprenörens avtal och åtaganden. Uppföljningen omfattar 

områden såsom bemanning, ledningssystem, social omsorg och 

hälso- och sjukvård. Resultatet från Socialstyrelsens 

brukarundersökning och förvaltningens individuppföljning, båda 

genomförda våren/sommaren 2015, har även legat till grund för 

uppföljningen. Förvaltningens bedömning är att KOSMO AB, 

entreprenör vid Kattrumpstullens vård- och omsorgsboende 

uppfyller avtal och åtaganden.  Entreprenören bedöms ha goda 

förutsättningar för att ge de boende en god och säker vård och 

omsorg. De förbättringsområden som har identifierats följs upp i 

samverkansmöten samt i den årliga uppföljningen under 2016. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 januari 2016. 

Dnr 2015-808-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 15  

Uppföljning av dagverksamheterna Östermalm 2015 

Beslut 

Uppföljning av Dagverksamheterna Östermalm 2015 godkänns. 
 
Ärendet 

Alla verksamheter som är belägna inom stadsdelsnämndens 

område och verksamheter inom ramavtal som Östermalm har 

uppföljningsansvar för, har följts upp under 2015. I ärendet 

redovisas uppföljningen av Dagverksamheterna Östermalm. 

Förvaltningens samlade bedömning är att verksamheten ger ett 

välskött intryck med ett stort utbud av aktiviteter. Konstaterade 

förbättringsområden rör främst att ledningssystemet och den 

sociala dokumentationen behöver vidareutvecklas.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2016. 

Dnr 2015-780-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 16  

Uppföljning av hemtjänst i kommunal regi 2015 

Beslut 

Uppföljning av hemtjänst i kommunal regi godkänns och läggs 

till handlingarna. 

 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsförvaltning har uppföljningsansvar för den 

kommunala hemtjänsten. I ärendet redovisas uppföljningen av 

Hemtjänst Östermalm. Hemtjänstenheten håller en god standard 

och är välfungerande. Kvalitetsarbetet har höjts inom flera 

områden.  

Stadens brukarundersökning visar att de flesta brukare får ett 

gott bemötande, är trygga och känner förtroende för personalen. 

Den kommunala hemtjänsten har en hög andel utbildad 

personal. Den kommunala hemtjänsten behöver fortsätta sitt 

utvecklingsarbete med verksamhetens ledningssystem, främst 

med att identifiera och dokumentera fler verksamhetsspecifika 

risker samt utveckla rutiner för riskanalys och egenkontroll, 

samt att dokumentera resultatet av sin egenkontroll.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2016. 

Dnr 2016-20-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Under ärendets handläggning ställde ersättaren Marie Schött 

(M) fråga till förvaltning angående hur stort antal personer som 

valt hemtjänst i kommunal regi samt om stadens ändring av 

”icke vals alternativet” av hemtjänst. 

 

Förvaltningen avser att återkomma med svar på frågan till 

nästkommande nämnd. 

 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 17  

Verksamhetsuppföljning av VH-assistans 2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna uppföljning för 2015 

av verksamheten personlig assistans, utförare VH assistans. 
 
Ärendet 

Syftet med verksamhetsuppföljningen är att få kunskap om vilka 

styrkor, svagheter och angelägna förbättringsområden som finns 

inom verksamheten och om de krav som finns i avtalet följs. 

Verksamhetsuppföljning är mindre omfattande än 

avtalsuppföljning då fokus i en verksamhetsuppföljning är 

kontroll över att rutiner finns och att verksamheten 

dokumenterar i enlighet med stadens riktlinjer 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 december 2015. 

Dnr 2016-4-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 18  

Riktlinjer för hälso- och sjukvårdsdokumentation 
inom  särskilda boenden, dagverksamheter och daglig 
verksamhet 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Stockholms stad är huvudman för den hälso- och sjukvård som 

bed-rivs inom kommunens särskilda boendeformer, 

dagverksamhet enligt SoL, särskilda boendeformer och daglig 

verksamhet enligt LSS. All hälso- och sjukvårdspersonal är 

skyldig att föra journal för de som är i behov av hälso- och 

sjukvårdsinsatser. Staden har ett nytt dokumentationssystem för 

hälso- och sjukvården och har beviljats medel för att införa det 

nya systemet. För att utveckla dokumentationen har förslag till 

stadsövergripande riktlinjer för hälso- och 

sjukvårdsdokumentationen tagits fram. Förvaltningen ställer sig 

bakom förslaget till nya riktlinjer, de är tydliga och väl 

genomarbetade och säkerställer att alla dokumenterar på samma 

villkor.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 januari 2016. 

Dnr 2015-705-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 19  

Instruktion för Stockholms stads 
äldreomsorgsombudsman 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I budget 2016 beslutades att inrätta en äldreombudsman under 

kommunstyrelsen, vilket innebär att den tidigare funktionen som 

äldreombudsman med placering vid äldrenämnden upphör. 

Förslag till ny instruktion har tagits där stadsledningskontoret 

föreslår att instruktionen för äldreombudsmannen likställs med 

instruktionen för funktionshinderombudsmannen och 

barnombudsmannen. I instruktionen tydliggörs att 

äldreombudsmannen får till uppgift att på en stadsövergripande 

nivå bevaka äldres intressen och behov inom stadens alla 

verksamhetsområden. Förvaltningen ställer sig positiv till 

förslaget till ny instruktion. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 januari 2016. 

      Dnr 2015-807-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 20  

Förslag till reviderade riktlinjer för kommunalt 
bostadsbidrag till personer med funktionsnedsättning 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Socialförvaltningen har i ett tjänsteutlåtande från 25 september 

2015 föreslagit att revidera riktlinjer för det kommunala 

bostadsbidraget till personer med funktionsnedsättning. Syftet 

med revideringen att förtydliga riktlinjerna för att underlätta den 

praktiska tillämpningen och minska utrymmet för tolkningar. De 

reviderade riktlinjerna föreslås träda i kraft 1 januari 2017. I 

samband med att riktlinjerna revideras föreslås en namnändring 

av bidraget där ordet handikappad ändras till 

funktionsnedsättning. Förkortningen blir då KBF. Förvaltningen 

ställer sig bakom de föreslagna förändringarna av riktlinjerna. 

Förvaltningen tycker det är bra att man i socialförvaltningens 

tjänsteutlåtande lyfter upp fördelningen av kostnader för det 

kommunala bostadsbidraget mellan de olika 

stadsdelsnämnderna. För att inte riskera att stadsdelsnämndernas 

ökade kostnader medför en negativ inverkan på 

utbyggnadstakten finns behov att även se över nuvarande 

resursfördelningsmodell.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2016. 

Dnr 2015-770-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 21  

Riktlinjer för Stockholms stads sociala 
investeringsfond 

Beslut 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Stockholms stad har inrättat en social investeringsfond om 300 

miljoner kronor med syfte att motverka utanförskap och social 

utsatthet.  Sociala investeringsfonder, eller sociala investeringar, 

är en typ av kommunala fonder för finansieringar av olika 

sociala projekt i ett lokalsamhälle eller kommun. Genom 

investeringsfonden ska ekonomiska medel föras från kostsamma 

insatser till kostnadseffektiva förebyggande åtgärder för att höja 

den samhällsekonomiska vinsten. Investeringsfonden ska 

komplettera och stödja stadens ordinarie arbete och medel kan 

beviljas för satsningar riktade till kommunens samtliga 

målgrupper. Förvaltningen tycker att en social investeringsfond 

är ett bra initiativ som främjar utveckling av nya arbetssätt och 

metoder samt att det i förlängningen kan motverka 

stuprörstänkande. Dock saknar förvaltningen en mer utförlig 

beskrivning av hur man avser att följa upp de investeringar som 

görs och hur man avser arbeta vidare med de analyser som man 

kommer fram till.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2016. 

Dnr 2015-728-1.5.1.  

 
Förslag till beslut 

Ordförande Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

yrkade att nämnden antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (L) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut samt ersättaryttrande 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

2. Att som svar på remissen från kommunstyrelsen anföra 

följande: 

 

Det är klokt att finna framgångsrika former för det offentliga att 

arbeta förebyggande och proaktivt på det sociala området. 

Modeller som lyckas förena långsiktigt kloka åtgärder med god 

budgethållning vore till gagn för både den enskilde och för 

samhället i stort, genom att undvika stuprörstänkande till förmån 

för långsiktiga åtgärder.  

 

Det krävs dock en hel del förtydliganden och förbättringar av de 

föreliggande riktlinjerna. För att sociala investeringar verkligen 

ska ge effekt och innebära konkreta förbättringar krävs att 

kunskapsbaserade arbetssätt används och att enbart åtgärder som 

har vetenskaplig evidens får stöd. Vi ser dessvärre en risk i att 

det sker en politisering av arbetet, då riktlinjerna föreskriver att 

den sociala hållbarhetskommission som den rödgrönrosa 

majoriteten har tillsatt ska identifiera angelägna projekt. Om den 

sociala hållbarhetskommissionen ska involveras i arbetet är det 

nödvändigt att en mångfald av experter och forskare knyts till 

kommissionen och att dessa har en bred trovärdighet och i 

största möjliga utsträckning är politiskt oberoende. De experter 

som kopplas till kommissionen måste därmed utses efter dialog 

med samtliga partier.  

 

De inkomna ansökningarna granskas av ett råd för sociala 

investeringar som vid behov ska ta hjälp av vetenskaplig 

kompetens. Här krävs en del avgörande klargöranden, främst 

vad gäller gränsdragningen i ansvaret mellan den sociala 

hållbarhetskommissionen och rådet för sociala investeringar, 

samt vilka som ska ingå i det sistnämnda rådet. Och varför ska 

såväl den sociala hållbarhetskommissionen som rådet för sociala 

investeringar anlita vetenskaplig kompetens? Det föreligger en 

stor risk att hela arbetet byråkratiseras. Enligt förslaget ska även 
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två nya heltidstjänster tillsättas på stadsledningskontoret för att 

samordna arbetet med sociala investeringar.  

 

Enligt riktlinjerna för fonden ska de projekt som får stöd bidra 

till genomförandet av kommunfullmäktiges mål. Dessa mål är 

dessvärre otydligt och övergripande formulerade. Det föreligger 

även i detta avseende en risk för att det sker en politisering och 

projekt vars inriktning stämmer överens med majoritetens 

ideologiska utgångspunkter premieras snarare än vetenskapligt 

förankrade åtgärder. 

 

Det kan även vara svårt att beräkna hur stor utgiftsminskning en 

förebyggande åtgärd innebär och det kan ta lång tid innan 

effekter syns samt kan de uppstå hos andra huvudmän. Det finns 

därmed en risk för godtycke vad gäller beräkningarna av vilka 

besparingar som faktiskt uppnås. Här krävs ytterligare 

förtydliganden. Det är även viktigt att tydligt klargöra att den 

förvaltning som ansvarar för ett projekt enbart ska återbetala de 

besparingar som har uppstått inom den egna förvaltningen. 

 

 Enligt riktlinjerna ska de inkomna ansökningarna analyseras 

utifrån ett genusperspektiv. Att välja ut just denna faktor är inte 

oproblematiskt. Självfallet ska de sociala investeringarnas 

sammantagna effekter gynna såväl kvinnor som män. Det finns 

dock en rad andra perspektiv som i så fall borde beaktas, till 

exempel ett åldersperspektiv eller om en åtgärd även gynnar 

personer med funktionsnedsättningar. Den vetenskapliga 

grunden måste stå i centrum för allt arbete med sociala 

investeringar. Först därefter, om två projekt har likvärdig 

evidens, bör ytterligare faktorer beaktas. 

  

Det är avslutningsvis viktigt att det civila samhället kan delta på 

samma premisser som kommunala verksamheter. En möjlighet 

att involvera det civila samhället ytterligare är att staden som 

komplement till den sociala investeringsfonden ser över 

möjligheten att även arbeta med så kallade ”social impact 

bonds” där de investerare som uppnår det resultat staden 

efterfrågar återfår insatsen samt en viss avkastning. Detta 

innebär att investeraren står för risken och att staden enbart 

behöver utbetala medel om efterfrågat resultat har uppnåtts.  

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Malin Björk (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort 

i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas särskilda uttalande. 
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Särskilt uttalande 

Ordförande Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Det är välkommet att Stockholms stad, liksom flera andra 

kommuner, nu inrättar en social investeringsfond med syfte att 

motverka utanförskap och social utsatthet. Den av 

kommunfullmäktige beslutade sociala investeringsfonden är 

början på ett mer samarbetsinriktat arbetssätt för stadens olika 

nämnder och styrelser.  

Med den enskilda individen i centrum kommer kommissionen 

för social hållbarhet att inom sina fyra fokusområden identifiera 

hindrande strukturer för en sammanhållen stad där alla ges 

möjligheter att utvecklas. Sociala investeringsfonden ska både 

arbeta framtidsinriktat med att förebygga social utsatthet som att 

synliggöra och eliminera ojämställdhet och diskriminering samt 

kunna stödja ordinarie verksamhet i utvecklingsarbete. 

När mål för en investering beskrivs ska samhällsekonomiska 

vinster relatera till människan i ett socialt hållbart samhälle och 

inte till direkta ekonomiska vinster. Människor ska ges 

utvecklingsmöjligheter till att bli medspelare i stället för att stå 

utanför samhället. Att komma in i arbete stärker hela samhällets 

utveckling.   
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     § 22  

Förslag till detaljplan för Riddaren 13 och Östermalm 
2:47 i stadsdelen Östermalm 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag till 

detaljplan som möjliggör en utveckling och upprustning av 

Östermalms saluhall, med hänsyn till de kulturhistoriska 

värdena. Inom planområdet föreslås en mer flexibel 

markanvändning som innebär att handel, kontor, hotell- och 

restaurangändamål medges.  

 

Förvaltningen är positiv till förslaget som bidrar till att uppnå 

Promenadsstadens mål om att skapa trygga och mångsidiga 

mötesplatser och stråk i hela stadens samt öka mångfalden av 

lokaler och offentliga miljöer för kultur och upplevelser. Flödet 

av besökare och förbipasserande väntas öka efter projektets 

genomförande och ombyggnaden och utbyggnaden gör även att 

saluhallen aktiveras under fler timmar av dygnet. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 december 2015. 

Dnr 2015-788-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 23  

Nybyggnad av ett s.k. Nordens Hus inom kvarteret 
Krubban 18 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

En remiss om förhandsbesked om bygglov för nybyggnad av ett 

Nordens hus inom kvarteret Krubban 18 inkom från 

stadsbyggnadskontoret till Östermalms stadsdelsförvaltning i 

december 2015. 

 

Förvaltningen anser att en nybyggnad inom kvarteret Krubban 

borde kräva framtagande av en ny detaljplan för området som 

beaktar olika behov i stadsmiljön.  

 

En ny och publik byggnad i kvarteret Krubban som tar hänsyn 

till de kulturhistoriska byggnaderna och helhetsmiljön i 

kvarteret skulle enligt förvaltningen kunna tillföra värden till en 

levande stadsmiljö. Förvaltningen anser dock att de tre 

alternativa byggnadsvolymerna i fyra eller fem våningsplan som 

föreslås, inte ger utrymme för dessa utvecklingsmöjligheter. 

 

Förvaltningen ser gärna ett samarbete med Statens 

Fastighetsverk om att utveckla utemiljön i kvarteret Krubban.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 december 2015. 

Dnr 2015-744-1.5.3.   

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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      § 24  

Ökad uppkoppling av fiber i Micasas 
fastighetsbestånd 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet överlämnas till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har till stadsdelsnämnden överlämnat en 

remiss gällande ”Motion (2015:76) av Yvonne Fernell-

Ingelström (M) om ”Ökad uppkoppling av fiber i Micasas 

fastighetsbestånd”. 

 

Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

Stockholms stad ska fortsätta att ligga i framkant och toppa 

listan när det gäller Ericsson Networked Society Index, att 

uppdra åt Micasa Fastigheter AB att installera fiber i samtliga 

lägenheter i bostadsbiståndet samt att uppdra åt Micasa 

fasligheter AB att ta fram en tidsplan, som anger när resten av 

Micasas lägenhetsbestånd kan få tillgång till uppkoppling till 

fibernätet. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2016. 

Dnr 2015-715-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 25  

Effektivt nyttjande av stadens skollokaler 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

remissen och överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Detta tjänsteutlåtande gäller remissvar på ”Motion (2015:70) av 

Dennis Wedin (M) om effektivt nyttjande av stadens 

skollokaler”. 

Motionen belyser behovet av att effektivt nyttja stadens lokaler 

för skola och förskola, då staden växer. I dagsläget finns brister i 

hur lokalerna används och exempel ges där lokaler stått tomma i 

flera år. Mot bakgrund av detta föreslår Dennis Wedin (M) att 

kommunstyrelsen tillsammans med berörda nämnder kartlägger 

lokalutnyttjandet för Stockholms stads skolor och förskolor. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 december 2015. 

Dnr 2015-811-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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     § 26  

Stockholms miljöprogram 2016-2019 

Beslut 

1. Tjänsteutlåtandet överlämnas till kommunstyrelsen som svar 

på remissen. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen fick i budget för 2015 i uppdrag att ta fram 

ett förslag till nytt miljöprogram för perioden 2016-2019. 

Förslaget innefattar sex miljömål samt 30 delmål och 40 

indikatorer. Utgångspunkter i arbetet med att ta fram ett nytt 

förslag till miljöprogram har bland annat varit att anpassa 

programmet till förstärkta ambitioner, ta tillvara synpunkter som 

framkommit i granskningar av tidigare program samt i ännu 

högre grad integrera programmet med stadens budget.  

Stadsledningskontoret föreslår att förslaget till miljöprogram för 

Stockholms stad godkänns och att Miljöprogrammet 2012-2015 

upphör som styrdokument. 

Sammantaget anser förvaltningen att förslaget till miljöprogram 

för 2016-2019 tydliggör hur staden ska arbeta för att nå stadens 

övergripande mål om ett klimatsmart och ekologiskt hållbart 

Stockholm. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2016. 

Dnr 2015-729-1.5.1.  

 
Förslag till beslut 

Ordförande Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

yrkade att nämnden antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (L) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut samt ersättaryttrande 

 

Att i huvudsak godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen 

 

Att därutöver anföra 

 

Vårt mål är att Stockholm ska påbörja omställningen till att bli 

en hållbar stad med höga ambitioner inom klimat och miljö. 

Stockholmarnas hälsa ska gynnas genom ett långsiktigt arbete 

med sikte på en ren stadsmiljö. Det ska vara lätt för 

stockholmarna att göra miljömedvetna val i sin vardag. Målet 

ska vara att minska stockholmarnas ekologiska fotavtryck. Tack 

vare att Alliansen drivit på för hållbarhetsarbetet i Stockholm, 

utsågs staden av EU-kommissionen till Europas miljöhuvudstad 

2010. Utnämningen har bidragit till ett ökat intresse för 

Stockholms miljöarbete, där staden fungerar som inspiratör och 

föredöme för andra städer runt om i världen. Utnämningen har 

också bidragit till att stockholmarnas medvetenhet kring stadens 

miljöarbete och krav på en aktiv miljö- och klimatpolitik har 

ökat.  

 

Vi konstaterar att förslaget till miljöprogram omfattar sex 

övergripande miljömål, vilka i princip är desamma som 

miljöprogrammet för 2012 – 2015. I stora delar välkomnar vi 

inriktningen för stadens kommande miljöarbete där Stockholm 

fortsatt agerar som ett internationellt föredöme på miljöområdet. 

Som stadens främsta styrdokument på miljöområdet är vi 

angelägna om att förslaget från kommunstyrelsen tillåts en 

ingående granskning av alla berörda verksamheter i staden.   

 

Det finns dock ett antal otydligheter i miljöprogrammets 

nuvarande innehåll, både avseende gäller ekonomi, 

ansvarsfördelning, uppföljning och genomförande. I förklaringar 

till målen och delmålen används olika benämningar som medför 

att det blir oklart vad som avses. Bland annat står det i vissa fall 

”samtliga stadens enheter”, ibland ”samtliga verksamheter” och 

därutöver ”staden” eller ”stadens samtliga nämnder/styrelser”. 

Om inte de sammantagna otydligheterna i programmet åtgärdas 

riskerar miljömålen att missas. Det åligger nu kommunstyrelsen 

att arbeta fram anvisningar för hur rapporteringen av 

uppföljningen ska ske. Det är viktigt att dessa anvisningar är 

tydliga samt att de finns tillgängliga hos stadens nämnder och 

bolag innan rapporteringen kan förväntas starta.  
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Malin Björk (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort 

i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas särskilda uttalande. 
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     § 27  

Anmälan av enheternas verksamhetsplaner och 
kvalitetsgarantier 2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Enheternas verksamhetsplan (VP) kompletterar 

stadsdelsnämndens övergripande VP. Med utgångspunkt i 

nämndmålen fastställer enheterna i sina konkreta åtaganden; 

med förväntat resultat, arbetssätt, resursanvändning, uppföljning 

med resultat, analys och utveckling. 

Enheternas så kallade kvalitetsgarantier beskriver vad varje 

verksamhet åtar sig gentemot brukare/kunder och vad de åtar sig 

att göra för att genomföra dem, samt rutiner för att hantera 

synpunkter och klagomål. 

 

Dnr 2016-8-1.1.  



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

4 februari 2016 
Blad 39 

 

  

     § 28  

Anmälan av upphandlingsrapport och 
tilldelningsbeslut matlådor hemtjänsten 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

brukare inom hemtjänsten i egen regi samt att 

stadsdelsdirektören fick i uppdrag att göra erforderliga 

justeringar i förfrågningsunderlaget, genomföra upphandlingen, 

fatta tilldelningsbeslut samt teckna avtal med leverantör.  

 

Upphandlingen har nu genomförts i enlighet med 

stadsdelsnämndens beslut. Tilldelningsbeslut har tecknats med 

en leverantör – se bilaga. I de fall tilldelningsbeslutet inte blir 

föremål för överprövning kommer avtal att tecknas när 

avtalsspärren har löpt ut, den 18 januari 2016.     

 

Dnr 2015-371-2.2.2. 

 
 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

4 februari 2016 
Blad 40 

 

  

     § 29  

Anmälan av uppföljning av vård- och 
omsorgsboenden enligt ramavtal 2015 

Beslut 

Uppföljning av vård- och omsorgsboendena enligt ramavtal 

anmäls och läggs till handlingarna. 
 
Ärendet 

Alla verksamheter som är belägna inom stadsdelsnämndens 

område och verksamheter inom ramavtal som Östermalm har 

uppföljningsansvar för, har följts upp under 2015. I ärendet 

redovisas uppföljningarna av fem privata vård- och 

omsorgsboenden enligt ramavtal. Uppföljningarna påvisar att 

det är väl fungerade verksamheter med en god vård och omsorg. 

Förbättringsområden som har konstaterats rör främst att 

ledningssystemen behöver vidareutvecklas och rutiner anpassas 

ytterligare efter lokala förhållanden.  

 

Dnr 2015-682-1.2.1. 
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     § 30  

Uppföljning av hemtjänst i privat regi 

Beslut 

Uppföljning av hemtjänst i privat regi anmäls och läggs till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsförvaltning har tilldelats 

uppföljningsansvar för 20 privata hemtjänstutförare i privat regi 

under 2015, vilka redovisas i ärendet.  Uppföljningarna har 

påvisat att hemtjänstenheterna håller en god standard och är 

välfungerande. Kvalitetsarbetet har höjts inom flera områden. 

Flera av hemtjänstenheterna behöver fortsätta sitt 

utvecklingsarbete med verksamhetens ledningssystem, bland 

annat med att utveckla och dokumentera väsentliga processer. 

Även med att identifiera och dokumentera fler 

verksamhetsspecifika risker samt utveckla rutiner för riskanalys 

och egenkontroll samt att dokumentera resultatet av sin 

egenkontroll. 

 

Dnr 2015-634-1.2.1. 
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     § 31 
 

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 18 januari 2016. 
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§ 32  

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågors 

protokoll från den 14 januari 2016. 
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     § 33  

Anmälan av minnesanteckningar från BRÅ Östermalm 
inklusive Trygghetsvandring i Norra 
Djurgårdsstaden/Hjorthagen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av minnesanteckningar från BRÅ Östermalm den 19 

november 2015 samt trygghetsvandring i Norra 

Djurgårdsstaden/Hjorthagen den 19 november 2015. 

 

 

 
 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

4 februari 2016 
Blad 45 

 

  

§ 34  

Anmälan av delegationsbeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Dnr 2016-7-1.1. 

Ärendegrupp i 
delegations-
ordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.15 
Lämna uppdrag 
om uppdrags-
upphandling till 
stadens centrala 
upphandlings-
entreprenör eller 
vid flera förvalt-
ningars gemen-
samma upp-
handling lämna 
uppdrag till 
direktör för den 
förvaltning som 
driver upp-
handlingen. 

 
15-12-10 

 
Fullmakt till för-
valtningschefen vid 
socialförvaltningen 
att för stadsdelsför-
valtningens räkning 
genomföra 
ramavtals-
upphandling av 
platser för ensam-
kommande 
flyktingbarn som 
söker asyl.  
Dnr 2015-769-2.2.1. 

 
Marianne Snell 
t.f. 
stadsdelsdirektör 

 

4.1.  
Besvara förvalt-
ningsremisser. 

 
15-12-08 

 
Remissvar i  
bygglovsärende 
avseende femton 
bottentömmande 
sopbehållare på 
Älvkarleövägen 19, 
Hjorthagen. 
Dnr 2015-768-1.5.3. 

 
Britt Mattsson 
avdelningschef 
parkmiljöavd. 

2.15 
Lämna uppdrag 
om uppdrags 
upphandling till 
stadens centrala 
upphandlings-
entreprenör eller 
vid flera förvalt-
ningars gemen-
samma upp-

 
15-12-10 

 
Vidaredelegation 
till förvaltning-
schefen vid service-
förvaltningen att för 
förvaltningens 
räkning genomföra 
upphandling av 
bilpool.  
Dnr 2015-771-2.2.1. 

 
Marianne Snell 
t.f. 
stadsdelsdirektör 
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handling lämna 
uppdrag till 
direktör för den 
förvaltning som 
driver upp-
handlingen. 
2.15 
Lämna uppdrag 
om uppdrags-
upphandling till 
stadens centrala 
upphandlings-
entreprenör eller 
vid flera förvalt-
ningars gemen-
samma upp-
handling lämna 
uppdrag till 
direktör för den 
förvaltning som 
driver upp-
handlingen. 

 
15-12-10 

 
Vidaredelegation 
till förvaltning-
schefen vid service-
förvaltningen att för 
förvaltningens 
räkning genomföra 
upphandling av 
finansiell leasing.  
Dnr 2015-772-2.2.1 
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§ 35  

Anmälan av promemoria 2016-02-04 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Förteckning över inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag 

och protokollsutdrag m.m. till Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Från och med den 4 december 2015 till och med den 19 januari 

2016 

 

A. Meddelande från Kommunstyrelsen i Stockholms stad 

Protokoll från kommunstyrelsens sammanträde den 16 

december 2015, utdrag 

§ 16 Anmälan om justering av arvoden 2016. Dnr 109-

1939/2015 

 

B. Meddelanden från Kommunstyrelsen i Stockholms stad, 

ekonomiutskottet 
Protokoll från kommunstyrelsens ekonomiutskotts sammanträde 

den 16 december 2015, utdrag 

§ 6 Slutlig justering av nämndernas budget för prestationer inom 

pedagogiska verksamheter. 

Dnr 141-1915/2015 

 

C. Meddelande från Kommunfullmäktige i Stockholms 

stad 
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 14 

december 2015, utdrag 

§ 24 Strategi för säkerställande av vissa kommunaltekniska ytor 

(vinterväghållning, etableringsplatser, snöupplag/snötippar). 

Dnr 123-1121/2015 

§ 25 Reviderade riktlinjer för hälso-och sjukvård inom 

Stockholms stads särskilda boenden, dagverksamheter och 

daglig verksamhet enligt SoL och LSS. Dnr 152-1159/2015 

§ 26 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 

socialtjänstlagen, kvartal 2 år 2015, äldreomsorg. Dnr 152-

1557/2015 

§ 27 Överenskommelse om samverkan när enskilda/patienter 

behöver praktisk hjälp med egenvård. Dnr 111-1266/2015 

§ 30 Markanvisningspolicy för bostadsfastigheter och andra 

exploateringsfastigheter.  
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Dnr 123-1344/2015 

§ 37 Dig In- digital arkivstrategi för Stockholms stad. Dnr 329-

1203/2015 

§ 38 Revidering av arkivregler för Stockholms stad. Dnr 105-

1124/2015 

§ 42 Detaljplan för del av fastigheterna Riddaren 18 och 5 i 

stadsdelen Östermalm,  

Dp 2013-09412-54. Dnr 120-1669/2015 

 

D. Meddelande från Socialnämnden i Stockholms stad 
Protokkoll från socialnämndens tillståndsutskotts sammanträde 

den 10 december 2015 

 Protokoll i sin helhet. 

Protokoll från socialnämndens sammanträde den 15 december 

2015, utdrag 

§ 17 Redovisning av uppdraget att utreda förutsättningarna för 

familjecentraler i ytterstadsdelarna. Dnr 1.5.1.-789/2015 

§ 18 Plan för arbete med Addiction Severity index (ASI) – 

bedömningsinstrument inom missbruksområdet. Dnr 3.1.2.-

752/2015 

§ 25 Utvärdering av kvalitetsgarantin inom verksamhetsområdet 

vuxen/missbruk. 

Dnr 1.4.1.-634/2015 

§ 26 Fördjupad uppföljning av kvinnojourer. Dnr 3.1.1.-143-

2015 

§ 29 Redovisning av nya, pågående och avslutade forsknings- 

och utvecklingsprojekt 2015. 

Dnr 3.2.-482/2015 

 

E. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 
Beslut från Inspektionen för vård- och omsorg (IVO) om tillsyn 

genomförd av kommunernas myndighetsutövning 2015 inom 

LSS barn och unga samt personer med insatser dygnet runt. 

Dnr 2015-783-1.6. 

Beslut från Arbetsmiljöverket gällande resultat av inspektionen 

den 26 november 2015 av Hemtjänst Östermalm. Dnr 2015-785-

1.4. 

Brev inkom den 22 december 2015 angående handlingsplan för 

socialpsykiatrin. 

 

F. Inkomna domar, beslut och protokoll från 

Förvaltningsrätten i Stockholm 
Beslut 2015-12-28, målnr 2719-15 angående överklagat beslut, 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 15 december 2015, § 6, 

laglighetsprövning enligt kommunallagen. Förvaltningsrätten 
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avvisar överklagandet vilket innebär att det inte tas upp till 

prövning. 

 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

4 februari 2016 
Blad 50 

 

  

     § 36  

Information av stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang presenterade sig och berättade 

att hon känner stor tillförsikt och intresse av att få ta del av 

förvaltningens och nämndens arbete. 
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     § 37  

Övriga frågor 

Mats Hasselgren (L) lämnade rapport från förtroenderådet vid 

Rio vård- och omsorgsboende. 

 

Ordföranden Maria Antonsson (MP) informerade 

stadsdelsnämnden om två utbildningar.  

 

Utbildning om lagstiftningen lex Sarah och lex Maria äger rum 

den 23 februari 2016 kl. 08:00 – 10:30.  

 

Utbildningen äger rum i Garnisonens konferenscenter. Anmälan 

senast den 15 februari till nämndens sekreterare enligt tidigare 

utsänd inbjudan. 

 

Utbildning i lagstiftningen LOU – lagen om offentlig 

upphandling äger rum den 15 mars 2015 mellan kl. 08:00 – 

10:30 i förvaltningshuset. Inbjudan kommer att utsändas till 

stadsdelsnämnden längre fram. 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att dagarvode och ersättning för 

förlorad arbetsinkomst utgår vid deltagande i 

utbildningstillfällena den 23 februari 2016 och 15 mars 2016. 
 
 
 
Inkomna skrivelser från förtroendevalda 

 

Skrivelse gällande cykelbana vid Lindarängsvägen från Mimmi 

Deljerud Engholm (L), dnr 2015-504-1.1. 

 
Beslut 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 

 

 
 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

4 februari 2016 
Blad 52 

 

  

     § 38  

Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut 
kvartal 4 inom äldreomsorgen 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

4 februari 2016 
Blad 53 

 

  

     § 39  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

4 februari 2016 
Blad 54 

 

  

     § 40  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 2 
p föräldrabalken (FB) 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

4 februari 2016 
Blad 55 

 

  

     § 41  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 3 

december 2015 och 10 december 2015. 

 


